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P R O T O K Ó Ł  N R  XV/2019 
z Sesji Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą  

w dniu 30 grudnia 2019 r. 

Punkt 1.  
Otwarcie sesji 
Punkt 2.  
Stwierdzenie quorum. 
Punkt 3.  
Przyjęcie porządku obrad. 
Punkt 4.  
Przyjęcie protokołów z poprzednich sesji oraz odpowiedzi na interpelacje i wnioski. 
Punkt 5.  
Informacja Przewodniczącego o pracy w okresie między sesjami. 
Punkt 6.  
Informacja Wójta o pracy w okresie między sesjami. 
Punkt 7.  
Przyjęcie uchwały zmieniającej uchwałę ws. ustalenia stawek za zajęcie pasa 
drogowego.  
Punkt 8.  
Przyjęcie uchwały ws. powołania zespołu do spraw zaopiniowania kandydatów                  
na ławników. 
Punkt 9.  
Przyjęcie uchwały ws. przyjęcia „Założeń do planu zaopatrzenia w ciepło, energię 
elektryczną i paliwa gazowe dla Gminy Nowe Miasto nad Wartą”.   
Punkt 10.  
Przyjęcie uchwały ws. przyjęcia Planów Pracy Komisji Rady Gminy Nowe Miasto 
nad Wartą na rok 2020. 
Punkt 11.  
Przyjęcie uchwały ws. zmian w budżecie gminy na 2019 rok. 
Punkt 12.  
Przyjęcie uchwały ws. zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej na lata 2019-2028. 
Punkt 13.  
Odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o projekcie Wieloletniej 
Prognozy Finansowej na lata 2020-2028. 
Punkt 14.  
Odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o projekcie uchwały budżetowej 
na 2020 rok. 
Punkt 15.  
Odczytanie uchwały Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie wyrażenia opinii                    
o możliwości sfinansowania deficytu budżetu Gminy. 
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Punkt 16.  
Odczytanie opinii Komisji Rady Gminy. 
Punkt 17.  
Przedstawienie stanowiska Wójta Gminy w sprawie opinii i wniosków Komisji Rady 
oraz opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o projekcie uchwały budżetowej.   
Punkt 18.  
Dyskusja nad projektem uchwały budżetowej i wniesionymi autopoprawkami.  
Punkt 19.  
Przyjęcie uchwały ws. Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2020-2028.  
Punkt 20.  
Przyjęcie uchwały ws. budżetu na 2020 rok.  
Punkt 21.  
Interpelacje Radnych. 
Punkt 22.  
Wolne głosy i wnioski. 
Punkt 23.  
Zamknięcie sesji.  
 
Ad 1) Otwarcie sesji. 

Przewodniczący pan Waldemar Tomaszewski o godzinie 1100 otworzył                       
XV Sesję Rady Gminy i powitał Radnych, Sołtysów, kierowników jednostek                                 
oraz gości. 
 
Ad 2) Stwierdzenie quorum. 

Przewodniczący informował, że ustawowy skład Rady wynosi 15 Radnych, 
obecnych jest 14, w związku z powyższym podjęte uchwały będą prawomocne. 

 
Ad 3) Przyjęcie porządku obrad. 

Przewodniczący zawiadomił, że Radni otrzymali porządek obrad zgodnie                     
z terminem 14 dni przed posiedzeniem wraz z porządkiem komisji. Ponadto pan 
Tomaszewski informował, że na posiedzeniu wspólnym komisji Radni omówili 
szczegółowo uchwały, jednak na dzisiejszą sesję zostanie wprowadzona                               
do porządku jeszcze jedna uchwała, również omówiona na wspólnym posiedzeniu 
komisji, jednak nie wprowadzona do porządku obrad: w sprawie określenia średniej 
ceny jednostki paliwa w Gminie Nowe Miasto nad Wartą na rok szkolny 2019/2020. 
W związku z brakiem pytań Przewodniczący zaproponował głosowanie. 

Autopoprawka polegająca na wprowadzeniu do porządku obrad uchwały                      
ws. określenia średniej ceny jednostki paliwa w Gminie Nowe Miasto nad Wartą                  
na rok szkolny 2019/2020 została przyjęta 14 głosami za, 0 głosów przeciwnych,                          
0 głosów wstrzymujących. 

 Porządek obrad został przyjęty 14 głosami za, 0 głosów przeciwnych,                          
0 głosów wstrzymujących. 

• Listy z głosowaniem imiennym stanowią załącznik do niniejszego 
protokołu.    
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Porządek obrad przedstawia się następująco:  
Punkt 4.  
Przyjęcie protokołów z poprzednich sesji oraz odpowiedzi na interpelacje i wnioski. 
Punkt 5.  
Informacja Przewodniczącego o pracy w okresie między sesjami. 
Punkt 6.  
Informacja Wójta o pracy w okresie między sesjami. 
Punkt 7.  
Przyjęcie uchwały zmieniającej uchwałę ws. ustalenia stawek za zajęcie pasa 
drogowego.  
Punkt 8.  
Przyjęcie uchwały ws. powołania zespołu do spraw zaopiniowania kandydatów                  
na ławników. 
Punkt 9.  
Przyjęcie uchwały ws. przyjęcia „Założeń do planu zaopatrzenia w ciepło, energię 
elektryczną i paliwa gazowe dla Gminy Nowe Miasto nad Wartą”.   
Punkt 10.  
Przyjęcie uchwały ws. przyjęcia Planów Pracy Komisji Rady Gminy Nowe Miasto 
nad Wartą na rok 2020. 
Punkt 11.  
Przyjęcie uchwały ws. określenia średniej ceny jednostki paliwa w Gminie Nowe 
Miasto nad Wartą na rok szkolny 2019/2020. 
Punkt 12.  
Przyjęcie uchwały ws. zmian w budżecie gminy na 2019 rok. 
Punkt 13.  
Przyjęcie uchwały ws. zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej na lata 2019-2028. 
Punkt 14.  
Odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o projekcie Wieloletniej 
Prognozy Finansowej na lata 2020-2028. 
Punkt 15.  
Odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o projekcie uchwały budżetowej 
na 2020 rok. 
Punkt 16.  
Odczytanie uchwały Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie wyrażenia opinii                    
o możliwości sfinansowania deficytu budżetu Gminy. 
Punkt 17.  
Odczytanie opinii Komisji Rady Gminy. 
Punkt 18.  
Przedstawienie stanowiska Wójta Gminy w sprawie opinii i wniosków Komisji Rady 
oraz opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o projekcie uchwały budżetowej.   
Punkt 19.  
Dyskusja nad projektem uchwały budżetowej i wniesionymi autopoprawkami.  
Punkt 20.  
Przyjęcie uchwały ws. Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2020-2028.  
Punkt 21.  
Przyjęcie uchwały ws. budżetu na 2020 rok.  
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Punkt 22.  
Interpelacje Radnych. 
Punkt 23.  
Wolne głosy i wnioski. 
Punkt 24.  
Zamknięcie sesji.  
 
Ad 4) Przyjęcie protokołów z poprzednich sesji oraz odpowiedzi na interpelacje                  
i wnioski. 

Przewodniczący informował, że protokół z XIII Sesji został opublikowany                          
16 grudnia br. na stronie BIP Urzędu Gminy, przed podjęciem protokołu otworzył 
dyskusję. W związku z brakiem uwag Przewodniczący zarządził głosowanie.  

 Protokół z XIII Sesji został przyjęty 14 głosami za, 0 głosów przeciwnych,                         
0 głosów wstrzymujących.  

• Lista z głosowaniem imiennym stanowi załącznik do niniejszego 
protokołu.  

Następnie pan Tomaszewski zawiadomił, że protokół z XIV Nadzwyczajnej Sesji 
został opublikowany 17 grudnia br., przed podjęciem protokołu otworzył dyskusję. 
W związku z brakiem uwag Przewodniczący zarządził głosowanie.  

 Protokół z XIV Sesji został przyjęty 13 głosami za, 0 głosów przeciwnych,                         
1 głos wstrzymujący.  

• Lista z głosowaniem imiennym stanowi załącznik do niniejszego 
protokołu.  

 
Ad 5) Informacja Przewodniczącego o pracy w okresie między sesjami. 
 Na wstępie Przewodniczący informował iż na posiedzeniu wspólnym komisji 
Radni rozpatrywali wniosek mieszkanki z miejscowości Klęka, w którym                            
to zwracano się do Rady o podjęcie uchwały ws. zwolnień z opłaty                                       
za gospodarowanie odpadami komunalnymi dla rodzin wielodzietnych                                 
w rozumieniu ustawy o karcie dużej rodziny. Po rozpatrzeniu tego wniosku zostało 
sporządzone pismo i przesłane dnia 20 grudnia do wnioskodawcy, jednak jak 
twierdzi nie otrzymała tego pisma i dzisiaj gości na posiedzeniu sesji. 
Przewodniczący oddał głos mieszkance Klęki.  
 Mieszkanka informowała, że mieszka w gminie Nowe Miasto ponad 20 lat, 
prowadzi też działalność gospodarczą na terenie gminy, kilka dni temu otrzymała 
rachunek za śmieci, od miesiąca stycznia będzie on wynosił ok 250,00 zł. Mieszkanka 
już kiedyś wnioskowała o wprowadzenie ulgi w podatku śmieciowym,                                   
w przypadku pani od stycznia rodzina będzie wynosiła 2 + 7, ale nie oznacza                        
to, że w takiej rodzinie produkowane jest więcej śmieci. Mieszkanka wnioskowała,                    
aby wprowadzić, tak jak w innych gminach, np. poznańskich stawkę ryczałtową. (…) 
Prosiła o ponowne rozpatrzenie prośby, gdyż należy zrozumieć, że nikt nie chce 
płacić więcej za odpady mając taki sam kubeł jak pozostali mieszkańcy, byłoby                       
to pewną sprawiedliwością społeczną, tym bardziej, że są ku temu podstawy 
prawne. (…) 
 Pan Waldemar Tomaszewski informował, że dnia 20 grudnia odpowiedź                      
na wniosek podpisywał, pismo zostało wysłane, być może zaginęło, ale zobowiązuje                          
się do skserowania tego pisma i przekazania go osobiście. Na posiedzeniu wspólnym 
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komisji odbyła się szeroka dyskusja, Radni zdecydowali, że sprawa zostanie 
odroczona na czas 6 miesięcy, po tym czasie Rada do tematu wróci, jednak należy 
wspomnieć, że jeżeli podjęłaby Rada uchwałę ws. ulgi to koszt związany z ulgą 
przechodzi na pozostałych mieszkańców, ktoś musi tą różnicę pokryć.                            
Ponadto Przewodniczący wyraził zdanie, iż nie możemy porównywać                                    
się do aglomeracji poznańskiej, gdyż w jej skład wchodzą bogate gminy, budżety 
mają kilkukrotnie wyższe od naszego. Co więcej mogą sobie pozwolić na dopłaty                 
do gospodarki odpadami, do wymiany piecy, podczas gdy w naszym budżecie jest                
8 milionów deficytu, 8 milionów dokładamy do oświaty, bo subwencję mamy                      
na poziomie 8 milionów złotych, a wydajemy ponad 17 milionów złotych. (…)                              
Poza tym Przewodniczący poinformował, że mamy wiedzę o rodzinach 
wielodzietnych i zwolnieniach w tym zakresie dla dzieci do 18 roku życia. Dla dzieci 
starszych Ośrodek Pomocy Społecznej nie ma już wiedzy ile ich jest.                         
Tzn. rodzin powyżej 4 dzieci mamy 14 rodzin,  5 dzieci- 10 rodzin, 6 dzieci- 6 rodzin, 
7 dzieci – 5 rodzin. W sumie jest to 35 osób zwolnionych z całkowitego płacenia daje 
to koszt 9 870,00 zł rocznie, co po przerzuceniu na pozostałych mieszkańców daje 
1,20 zł więcej na podatek śmieciowy, więc nie płacili byśmy 23,50 zł a 24,70 zł. (…) 
 Pani Honorata Nawrocka Sekretarz Gminy wyraziła zdanie, że temat                     
bez wątpienia jest dyskusyjny i nie tylko pod względem społecznym. W dniu 
dzisiejszym był pan, który samotnie prowadzi gospodarstwo domowe i dla niego 
kwota 23,50 zł też jest wysoka. To prawda, że aglomeracja poznańska wprowadziła 
zwolnienia, ale dysponują zupełnie innym budżetem. Pani Sekretarz dodała,                               
że analizując uchwały, jest ich niewiele, gminy nie są chętne do ich podejmowania.                  
W roku 2017-2018 podjęto góra trzy takie uchwały, rocznie w województwie 
wielkopolskim. Problemem jest też interpretacja prawna, gdyż ustawa mówi wprost 
o zwolnieniach dla rodzin wielodzietnych posiadających kartę dużej rodziny,                                  
a przepisy w zakresie posiadania karty również się zmieniły w 2019 roku, budzi 
wątpliwości sposób zapisywania w uchwale. Sam system budzi wiele wątpliwości                    
i jest trudny z uwagi na to, że od 2020 roku te ceny w naszej gminie są większe, 
większe są też w ościennych gminach. Na chwilę obecną nie wiemy jak system                      
się zachowa, od września przyszłego roku, ale bez wątpienia będzie trudny                          
do weryfikacji, a dodatkowe zwolnienia powielą trudności. Za pół roku do tematu 
Rada wraz z panem Wójtem wróci. 
 Wójt dodał, że podejmując temat należy podejść do niego konsekwentnie, 
mamy różne warianty wielodzietności, trudno tutaj rozgraniczać, od jakiej ilości 
dzieci przyjąć ulgę, bo karta przyznawana jest od posiadania 3 dzieci, a liczba kart 
wydanych to 1209. Problem polega na tym, że system musi się bilansować                               
i jak wprowadzamy jakieś ulgi to pozostała część mieszkańców musi te koszty 
pokryć, dlatego spowodowało to, że niewiele gmin idzie w kierunku ulg. Te koszty 
finansowe, dla mieszkańców są bolesne, nikt nie jest z tego faktu zadowolony, gmina 
natomiast jest wykonawcą tej całej gospodarki odpadowej. (…) 
 Mieszkanka dodała, że poruszony był temat osób samotnych, przy czym 
zaznaczyła, że w rodzinie wielodzietnej żywicielem rodziny też jest jedna osoba, 
która nie tylko musi utrzymać siebie i płacić za siebie, ale także pozostałe osoby. 
Mówi się, że jest teraz 500+ i każdy sobie myśli, że na każde dziecko jest to 500 zł                              
i z tego można zapłacić, ale każdy też wie ile kosztuje kurs prawa jazdy, dodatkowe 
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kursy, dojazdy do szkoły. Rodzina która nie korzysta z żadnych ulg, tylko wszystko 
wykłada z pensji jednego żywiciela rodziny. 
 Radna Zofia Kędziora informowała, że należy pamiętać iż opłata za odpady 
jest od osoby nie od kubła. 

Radny Marek Banaszak informował, że w miejscowości Kruczyn również jest 
rodzina wielodzietna, mieszkańcy byli zaskoczeni taką podwyżką cen, ale należy                 
się liczyć z tym, że będzie kolejna podwyżka.  

Na tym pan Przewodniczący dyskusję zamknął i przeszedł do informacji                   
o swojej pracy w okresie między sesjami. Pan Tomaszewski informował, że w okresie 
pomiędzy planowanymi sesjami zwołana była sesja nadzwyczajna, powodem                            
jej zwołania były trzy tematy, jedna sprawa to uchwały śmieciowe, w stosunku                         
do których Regionalna Izba Obrachunkowa wszczęła postępowanie, druga sprawa     
to dofinansowanie Wielkopolskiej Kolei Metropolitarnej, a trzecia to ul. Szkolna                  
w Nowym Mieście, gdzie należało środki zabezpieczyć w Wieloletniej Prognozie 
Finansowej, a następnie dokumenty musiały być dostarczyone do 15 grudnia. 
Następnie posiedzenie wspólne komisji odbyło się 19 grudnia, na którym zostały 
omówione uchwały na dzisiejszą sesję oraz budżet na rok 2020 i WPF na lata 2020-
2028. Radni rozpatrywali również wniosek mieszkanki Klęki zgodnie z tym jak 
przed chwilą odbyła się dyskusja oraz wniosek rodziców z ZS w Chociczy ws.                     
nie łączenia klas 3cich w jedną 4. Pani Dyrektor CUW wyjaśniła że w przypadku 
gdyby te klasy nie były połączone to jest to koszt 160 000,00 zł rocznie większy niż 
jak będą te klasy połączone. W związku z powyższym Radni zdecydowali, że nie 
możemy sobie pozwolić na to, aby ten wniosek rozpatrzeć pozytywnie, gdyż prawo 
zezwala, aby klasa od 4 do 8 liczyła 35 uczniów.  
Była również rozpatrywana sprawa rozbudowy szkoły w Boguszynie, była pani 
Dyrektor, która przedstawiła plan jakby to wyglądało, odbyła się w tym temacie 
długa  dyskusja.  

                
Ad 6) Informacja Wójta o pracy w okresie między sesjami. 
 Pan Aleksander Podemski informował, że spotykamy się na przedostatni 
dzień roku, minął rok 2019, jednak w Urzędzie są jeszcze inwestycje które zbliżają     
się ku końcowi.  
Mówimy tutaj m.in. o remizie strażackiej w Nowym Mieście gdzie już odbyły                     
się odbiory, za chwilę już tylko będzie oddanie do użytku.  
Trwa budowa oczyszczalni ścieków w Boguszynie, termin wykonania po aneksie                
tj. 19 marca 2020.  
Kolejno wspólnie ze Starostwem za chwilę rozpocznie się budowa drogi w ramach 
dróg samorządowych, Chwalęcin-Szypłów granica powiatu.  
Podpisana została również umowa na ul. Szkolnej i prace nad jej przebudową                        
od strony formalnej już się zaczęły.  
Poza tym odbywa się remont dachu wraz z przebudową kominów, wymianą 
opierzeni, rynien, przebudowa instalacji odgromowej, na budynku wielorodzinnym, 
pałacu w Klęce, w dniu dzisiejszym planowany jest odbiór tych prac, łączna wartość 
robót z pracami dodatkowymi to 422 000,00 zł. W tym roku w ramach 
dofinansowania zakupiony był agregat prądotwórczy, oraz zapory 
przeciwpowodziowe.  
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Wykonany również został pierwszy etap renowacji parku w Klęce, prace planowane 
na ten rok zostały wykonane, dalszy ciąg prac to przyszły rok.  
Wójt poinformował również, że w 2020 roku rusza program „umiem pływać”,          
została podpisana deklaracja udziału w tym programie,  zainteresowanie było duże,                     
bez wątpienia niezbędne będzie zaangażowanie nauczycieli w ten program,                            
ale te sprawy już są doprecyzowane.  
Złożony został wniosek, który już przeszedł wstępną weryfikację w ramach 
infrastruktury sportowej ogólnodostępnej, realizowanej poprzez lokalną grupę 
działania Z Nami Warto, realizowana byłaby przebudowa boiska, wielofunkcyjnego 
w obrębie Zespołu Szkół w Nowym Mieście. 
Następnie Wójt informował, że przyszły rok to początek budowy punktu PSZOK, 
projekt jest już wykonany. 
Na zakończenie Wójt dodał, że czynione są starania na zagospodarowanie azbestu, 
przygotowywane są dokumenty w tym zakresie, muszą być doprecyzowane tylko 
kwestie podatkowe.    
          
Ad 7) Przyjęcie uchwały zmieniającej uchwałę ws. ustalenia stawek za zajęcie pasa 
drogowego.  

Projekt uchwały odczytał Przewodniczący Rady, informując iż uchwała była 
omówiona na wspólnym posiedzeniu komisji.  
Komisje zaopiniowały uchwałę pozytywnie, następnie Przewodniczący otworzył 
dyskusję. W związku z brakiem pytań przeszedł do głosowania.  

Za podjęciem uchwały opowiedziało się 14 Radnych, 0 głosów przeciwnych,                 
0 głosów wstrzymujących. 

 Uchwała Nr XV/116/2019 Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą z dnia                             
30 grudnia 2019 r., stanowi załącznik do protokołu.  

• Lista z głosowaniem imiennym stanowi załącznik do niniejszego 
protokołu.   

 
Ad 8) Przyjęcie uchwały ws. powołania zespołu do spraw zaopiniowania 
kandydatów na ławników. 

Projekt uchwały odczytał Przewodniczący Rady, informując iż uchwała była 
omówiona na wspólnym posiedzeniu komisji, na którym radni ustalili iż w skład 
zespołu wchodzą Radni:  
Przewodnicząca - Kędziora Zofia 
Członkowie  - Nowicka Adela 

   - Stratyński Feliks 
   - Twardowski Juliusz.  

Komisje zaopiniowały uchwałę pozytywnie, następnie Przewodniczący otworzył 
dyskusję. W związku z brakiem pytań przeszedł do głosowania.  

Za podjęciem uchwały opowiedziało się 14 Radnych, 0 głosów przeciwnych,                 
0 głosów wstrzymujących. 

 Uchwała Nr XV/117/2019 Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą z dnia                             
30 grudnia 2019 r., stanowi załącznik do protokołu.  

• Lista z głosowaniem imiennym stanowi załącznik do niniejszego 
protokołu.   
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Ad 9) Przyjęcie uchwały ws. przyjęcia „Założeń do planu zaopatrzenia w ciepło, 
energię elektryczną i paliwa gazowe dla Gminy Nowe Miasto nad Wartą”.   

Projekt uchwały odczytał Przewodniczący Rady, informując iż uchwała                       
była omówiona na wspólnym posiedzeniu komisji.  

Komisje zaopiniowały uchwałę pozytywnie, następnie Przewodniczący otworzył 
dyskusję. W związku z brakiem pytań przeszedł do głosowania.  

Za podjęciem uchwały opowiedziało się 14 Radnych, 0 głosów przeciwnych,                 
0 głosów wstrzymujących. 

 Uchwała Nr XV/118/2019 Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą z dnia                             
30 grudnia 2019 r., stanowi załącznik do protokołu.  

• Lista z głosowaniem imiennym stanowi załącznik do niniejszego 
protokołu.   

 
Ad 10) Przyjęcie uchwały ws. przyjęcia Planów Pracy Komisji Rady Gminy Nowe 
Miasto nad Wartą na rok 2020. 

Projekt uchwały odczytał Przewodniczący Rady, informując iż przewodniczący 
poszczególnych komisji przedłożyli plany pracy przed posiedzeniem komisji,  
uchwała z załącznikami została omówiona na wspólnym posiedzeniu komisji, 
Komisje zaopiniowały uchwałę pozytywnie, następnie Przewodniczący otworzył 
dyskusję. W związku z brakiem pytań przeszedł do głosowania.  

Za podjęciem uchwały opowiedziało się 14 Radnych, 0 głosów przeciwnych,                 
0 głosów wstrzymujących. 

 Uchwała Nr XV/119/2019 Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą z dnia                             
30 grudnia 2019 r., stanowi załącznik do protokołu.  

• Lista z głosowaniem imiennym stanowi załącznik do niniejszego 
protokołu.   

 
Ad 11) Przyjęcie uchwały ws. określenia średniej ceny jednostki paliwa w Gminie 
Nowe Miasto nad Wartą na rok szkolny 2019/2020. 

Przewodniczący Rady, informował, że mimo, iż w dniu dzisiejszym uchwała 
została wprowadzona do porządku sesji to była omówiona na wspólnym 
posiedzeniu komisji.  
Komisje zaopiniowały uchwałę pozytywnie, następnie Przewodniczący otworzył 
dyskusję. W związku z brakiem pytań, odczytał projekt uchwały i przeszedł                       
do głosowania.  

Za podjęciem uchwały opowiedziało się 14 Radnych, 0 głosów przeciwnych,                 
0 głosów wstrzymujących. 

 Uchwała Nr XV/120/2019 Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą z dnia                             
30 grudnia 2019 r., stanowi załącznik do protokołu.  

• Lista z głosowaniem imiennym stanowi załącznik do niniejszego 
protokołu.   

 
Ad 12) Przyjęcie uchwały ws. zmian w budżecie gminy na 2019 rok. 

Projekt uchwały omówiła pani Elżbieta Mnich Skarbnik Gminy                                          
po czy Przewodniczący Rady otworzył dyskusję. W związku z brakiem pytań pan 
Tomaszewski przeszedł do głosowania.  
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Za podjęciem uchwały opowiedziało się 14 Radnych, 0 głosów przeciwnych,                 
0 głosów wstrzymujących. 

 Uchwała Nr XV/121/2019 Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą z dnia                             
30 grudnia 2019 r., stanowi załącznik do protokołu.  

• Lista z głosowaniem imiennym stanowi załącznik do niniejszego 
protokołu.   

 
Ad 13) Przyjęcie uchwały ws. zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej na lata 
2019-2028. 

Projekt uchwały omówiła pani Elżbieta Mnich Skarbnik Gminy po czy 
Przewodniczący Rady odczytał projekt i przeszedł do głosowania.  

Za podjęciem uchwały opowiedziało się 14 Radnych, 0 głosów przeciwnych,                 
0 głosów wstrzymujących. 

 Uchwała Nr XV/122/2019 Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą z dnia                             
30 grudnia 2019 r., stanowi załącznik do protokołu.  

• Lista z głosowaniem imiennym stanowi załącznik do niniejszego 
protokołu.   

➢ Przewodniczący ogłosił 5cio minutową przerwę.  
 
Ad 14) Odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o projekcie 
Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2020-2028. 

Uchwałę Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu                             
SO-0957/61/10/Ln/2019 z dnia 17 grudnia 2019 w sprawie wyrażenia opinii                      
o projekcie Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2020-2028 Gminy Nowe Miasto 
n. Wartą odczytał Przewodniczący Rady pan Waldemar Tomaszewski. 

▪ Opinia stanowi załącznik do niniejszego protokołu.    
 
Ad 15) Odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o projekcie uchwały 
budżetowej na 2020 rok. 

Uchwałę Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu                             
SO-0952/61/10/Ln/2019 z dnia 17 grudnia 2019 w sprawie wyrażenia opinii                      
o projekcie uchwały budżetowej Gminy Nowe Miasto n. Wartą na rok 2020 odczytał 
Przewodniczący Rady pan Waldemar Tomaszewski. 

▪ Opinia stanowi załącznik do niniejszego protokołu.    
 
Ad 16) Odczytanie uchwały Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie 
wyrażenia opinii o możliwości sfinansowania deficytu budżetu Gminy. 

Uchwałę Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu                             
SO-0951/D/93/10/Ln/2019 z dnia 17 grudnia 2019 w sprawie wyrażenia opinii                 
o możliwości sfinansowania deficytu budżetu Gminy Nowe Miasto n. Wartą 
przedstawionego w projekcie uchwały budżetowej na rok 2020 odczytał 
Przewodniczący Rady pan Waldemar Tomaszewski. 

▪ Uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu.   
Ad 17) Odczytanie opinii Komisji Rady Gminy. 

Przewodniczący informował, że uchwały zostały zaopiniowana pozytywnie 
przez poszczególne komisje, było jedno zastrzeżenie co do puntu planowania 
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rozbudowy Szkoły w Boguszynie. Następnie w związku z brakiem pytań 
Przewodniczący Rady przeszedł do kolejnego punktu. 

 
Ad 18) Przedstawienie stanowiska Wójta Gminy w sprawie opinii i wniosków 
Komisji Rady oraz opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o projekcie uchwały 
budżetowej.   
 W punkcie tym Przewodniczący głos oddał pani Skarbnik, w celu 
ustosunkowania się do opinii  o błędach Regionalnej Izby Obrachunkowej.  
 Pani Elżbieta Mnich informowała, że zaczynając o Wieloletniej Prognozy 
Finansowej na lata 2020-2028 RIO zakwestionowało nam upoważnienia jakie Wójt               
w projekcie otrzymał. Po przeanalizowaniu z ustawą, faktycznie ani w projekcie                  
nie mamy tytułów dłużnych, ani też nie ma przedsięwzięć, które są finansowane                   
ze środków unijnych. Dlatego, żeby scedować to upoważnienie na kierowników 
jednostek jest słuszne, z tego względu ze u nas to nie występuje. Dlatego w §3 pkt.                   
2 i 3 jest wykreślone. (…) 
Poza tym jest dołączony wykaz przedsięwzięć do Wieloletniej Prognozy Finansowej, 
to co się zmienia w tym załączniku jest wynikiem Uchwały Rady Gminy                             
z 9 grudnia, gdyż jeżeli chodzi o wydatki bieżące to ulegają one zmniejszeniu                       
w przedsięwzięciu, które było omawiane 9 grudnia na sesji nadzwyczajnej tzn.                      
jest to dotacja na dofinansowanie Poznańskiej Kolei Metropolitarnej, było                              
to następstwem uchwały ws. udzielenia pomocy, gdyż to przedsięwzięcie zostało                  
o kwotę 10 296,76 zł zmniejszone, dlatego konsekwentnie należało to wpisać.  
Poza tym zostało dołożone jedno przedsięwzięcie, które również zostało wpisane                 
po sesji z dnia 9 grudnia, chodzi o przebudowę ul. Szkolnej w Nowym Mieście.                  
Jest to ujęte jako wydatek majątkowy. Dlatego też przedsięwzięcia zwiększą nam                
się o 517 000,00 zł, limit wydatków na 2020 rok zwiększy się o 511 000,00 zł oraz limit 
zobowiązań również się zwiększy. (…) 

 Jeżeli chodzi o uchwałę budżetową to skorygowany projekt został 
przygotowany i przekazany Radnym zgodnie z zaleceniami Regionalnej Izby 
Obrachunkowej, jest też załączona autopoprawka, wynika ona z uchwał z dnia                     
9 grudnia, tj. zmniejszenie pomocy na Kolej Metropolitarną (…).  To co zostały 
zabrane z Kolei Metropolitarnej przesunięto na drogi, dlatego też plan wydatków                 
nie ulega zmianie gdyż jest to przesunięcie. Poza tym to co Izba wyhaczyła                             
to w załączniku nr 6, kwota 40 000,00 zł wzięła się po prostu z kopiowania-                    
błąd pisarski, paragrafy są zerowe, ale w rozdziale pozostał błąd. (…)    
 
Ad 19) Dyskusja nad projektem uchwały budżetowej i wniesionymi 
autopoprawkami.  

▪ Jako pierwszy głos zabrał Radny Juliusz Twardowski, który poinformował,                
że zmienia się ustawa co do użytkowania wieczystego, w związku czym czy 
niesie to jakieś skutki finansowe dla Gminy.  

Pani Skarbnik informowała, że nie mamy żadnej zmiany własności 
gdyż to co się zmieniło w ustawie o wieczystym użytkowaniu,                    
dotyczyło osób fizycznych, jeżeli było jakieś użytkowanie to wtedy 
osoby te mogły zmienić to użytkowanie na preferencyjnych warunkach 
na własność. My jako Gmina mamy tylko użytkowanie wieczyste                                     
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w gruntach, które są aktami notarialnymi zawarte dla Stowarzyszeń, 
dla Przedsiębiorstw.      

▪ Radny Juliusz Twardowski wyraził również swoje obawy co do rozbudowy 
Szkoły w Boguszynie, ponieważ zdaniem Radnego być może jest tam 
potrzebna może jedna, dwie sale, a my chcemy budować szkołę za ponad                     
3 miliony złotych.  
Poza tym Radny dodał, że nie ma jednej rzeczy w budżecie, na której bardzo 
by Radnemu zależało, mianowicie, pozostały środki po przetargach, 
chociażby po przetargu na remont drogi powiatowej Chwalęcin-Szypłów, 
którą będziemy budowali wspólnie z powiatem, niecałe 150 000,00 zł, gdyby 
te pieniądze przeznaczyć na przyspieszenie prac związanych                                      
z przystosowaniem działek, gruntów które wyłączyliśmy z dzierżawy                        
na początku roku,  gdyby udało się te prace przyspieszyć. Jak wiadomo,                          
to będzie trochę kosztowało, chociażby ocena tych gruntów, podział działek, 
nawet gdyby trzeba było przeznaczyć wszystkie te pieniądze, to jednak Radny 
jest zdania, że wydając 150 000,00 zł, a mając możliwość na przestrzeni 
najbliższych lat zarobienia w granicach 1,5 miliona złotych to warto byłoby 
sprawę jak najszybciej załatwić. 
 Pani Mnich informowała, że Rada może do sprawy podejść                              
w przyszłym roku, jednak jeżeli chodzi o dzisiejszą sesję to wprowadzenie 
czegoś takiego jest trudne z tego powodu, że pokrywamy planowany 
niedobór budżetowy kredytem i pożyczką. To znaczy to, że powiat otrzymał 
mniej niż zakładano, to nam zmniejszyło zaangażowanie nadwyżki z lat 
ubiegłych w budżecie tegorocznym, ale nie można wprowadzić nadwyżki                  
z lat ubiegłych do budżetu przyszłorocznego, ponieważ to są plany, natomiast 
po zamknięciu ksiąg widać w jakiej wysokości były wykonane dochody                     
i wydatki, bo nie wiadomo czy nie będzie niedobór z tego roku. Księgi będą 
zamknięte najwcześniej z końcem lutego. (…) 

▪ Radny Twardowski pytał jak w projekcie wygląda remont ul. Szkolnej, czy są 
przewidziane prace związane z poprawą kanalizacji deszczowej.  

Wójt informował, że były już tam wykonywane pewne prace,                           
ale jeszcze prace będą wykonywane, będzie sprawdzona drożność 
kanałów, jeżeli będzie taka potrzeba remontu jakiegoś odcinka                            
to zostanie to oczywiście wykonane, jest to przewidziane                                       
w przedmiarach, nie będzie to budowa, ale remont na pewno.  

▪ Radna Joanna Weber zwróciła uwagę na stronie 9 w planowanych wydatkach 
mówi się o gimnazjach, których już nie ma.  

Pani Mnich informował, że chodzi o to, że osoby które były 
zatrudnione w gimnazjach w tym roku przysługuje im dodatkowe 
wynagrodzenie roczne, jest ono płacone za 2019 rok w roku 2020 
dlatego musiało być to zaplanowane.  

▪ Radny Kazimierz Pawłowski poruszył sprawę rozbudowy budynku Urzędu 
Gminy, gdyż o ile wiadomo Bank Spółdzielczy w niedalekiej przyszłości może 
wydzierżawić bądź odsprzedać niektóre pomieszczenia, czy nie można                      
by odkupić od Banku te pomieszczenia, bo jak wiadomo byłby to mniejszy 
wydatek, a baza lokalowa Urzędu by się powiększyła.  
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Wójt informował, że ta kwestia była rozpatrywana, gdyż góra Banku 
jest własnością gminy, gdyby Gmina to przejęła, to staniemy przed 
przebudową całego obiektu, gdyż zapewne Bank nie zamknie swojej 
placówki. Jednak to na pewno byłaby przebudowa i rozbudowa 
budynku, te koszty zapewne nie byłyby mniejsze, jeżeli mamy spełnić 
wszystkie wymagane warunki na taki obiekt, to każda przebudowa 
skończyłaby się budową, nie ma rozwiązania które pozwoliłoby                       
to zrobić za niewielkie pieniądze, ta sama sytuacja jest z budową Szkoły 
w Boguszynie, sale, stołówki, świetlica to wszystko ma spełniać 
określone warunki.    

▪ Następnie głos zabrał Przewodniczący, który dopowiedział do projektu iż jak 
się mówiło o głównych zadaniach, które będą realizowane w 2020 roku, 
zadaniem które miało duży wpływ na deficyt budżetowy, to przesunięcie 
zadania z roku 2019 na rok 2020 - rozbudowa i modernizacja oczyszczalni                   
w Boguszynie, która była planowana zakończeniem w roku 2019 a przeszła 
jeszcze na rok kolejny. Będzie również planowana rozbudowa Urzędu do 2025 
roku, ale również budowa Punktu Selektywnej Zbiórki Odpadów 
Komunalnych przez okres dwóch lat tj. po 370 000,00 zł co roku. Poza tym 
była podjęta uchwała na realizację zadnia budowy drogi powiatowej 
Chwalęcin-Szypłów granica powiatu, zadanie realizowane przez powiat,                 
ale współfinansowane przez nasza gminę. Kolejne zadanie to likwidacja 
skateparku przy Szkole w Nowym Mieście, a budowa boiska 
wielofunkcyjnego, ze sztucznej nawierzchni. W dalszej części będzie 
realizowane rewaloryzacja zabytkowego parku w Klęce, który rozpoczął                   
się w tym roku, a kontynuowane będzie w roku przyszłym. Są zabezpieczone 
środki na rozbudowę Szkoły w Boguszynie na rok 2020 i lata następne.                  
Jest też planowana przebudowa ul. Szkolnej w Nowym Mieście.                                  
W projekcie budżetu są planowane- przy czym nie ma z tego tyt. dochodów,                              
ale są złożone wnioski do Funduszu Ochrony Gruntów Rolnych - wykonanie 
dróg w Teresie i Chwalęcinie, jeżeli otrzymamy te środki zewnętrzne                            
to będzie jakiś dochód. W zadaniach bieżących jest też zakup wody                             
od PEWiKu. Dlatego też deficyt budżetu w wys. 8 milionów złotych, dużo                  
nie odbiega od deficytu zeszłorocznego, gdyż w roku 2019 deficyt sięgał 
prawie 7 milionów złotych, a w tegorocznym budżecie główny wpływ                       
na deficyt miało przeniesienie zadania budowy oczyszczalni na rok przyszły.  
Są również podniesione podatki, które od wielu lat nie były podnoszone o tak 
znaczną kwotę. Przewodniczący dodał, że dużym obciążeniem także 
podniesiona przez Rząd najniższa płaca, gdzie - do 2 600,00 zł dlatego rosną 
wynagrodzenia w naszej gminie w porównaniu do roku poprzedniego                        
o prawie 1 milion złotych. Poza tym do oświaty dokładamy 8 milionów 
złotych i patrząc na deficyt oświata pokrywałaby deficyt, nie trzeba by brać 
pożyczki czy kredytu.  

                    
Ad 20) Przyjęcie uchwały ws. Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2020-2028.  

Projekt uchwały omówiła pani Elżbieta Mnich Skarbnik Gminy po czy 
Przewodniczący Rady proponował podjęcie głosowania. 
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Za podjęciem uchwały opowiedziało się 13 Radnych, 0 głosów przeciwnych,                 
1 głos wstrzymujący się. 

 Uchwała Nr XV/123/2019 Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą z dnia                             
30 grudnia 2019 r., stanowi załącznik do protokołu.  

• Lista z głosowaniem imiennym stanowi załącznik do niniejszego 
protokołu.   

 
Ad 21) Przyjęcie uchwały ws. budżetu na 2020 rok.  

Projekt uchwały omówiła pani Elżbieta Mnich Skarbnik Gminy po czy 
Przewodniczący Rady proponował podjęcie glosowania. 

Za podjęciem uchwały opowiedziało się 13 Radnych, 0 głosów przeciwnych,                 
1 głos wstrzymujący się. 

 Uchwała Nr XV/124/2019 Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą z dnia                             
30 grudnia 2019 r., stanowi załącznik do protokołu.  

• Lista z głosowaniem imiennym stanowi załącznik do niniejszego 
protokołu.   

 
Ad 22) Interpelacje Radnych. 

Przewodniczący poinformował, że interpelacje nie wpłynęły w związku                      
z czym przeszedł do punktu kolejnego. 
 
Ad 23) Wolne głosy i wnioski. 

▪ Jako pierwszy głos zabrał Dyrektor Gminnego Ośrodka Kultury pan Maciej 
Kuderczak, który informował, że na ostatniej sesji na zadane pytanie Radnej 
Jankowskiej nie było udzielonej odpowiedzi, gdyż pytanie było zwrócone                         
w innym kierunku. Pan Dyrektor informował, że cena biletów                                                   
na bal Sylwestrowy ustalona była na poziomie 230,00 zł po uwzględnieniu 
wszystkich kosztów, tj. 85 % kosztów i 15% zysku. To 15% zysku ustalone                                                    
jest na sprzedaż 40 biletów czyli 80 osób. Wtedy szacuje się, że ok. 1 300,00 zł 
będzie dochodu. 370,00 zł będzie trzeba zapłacić jeszcze za ZAiKS czyli                       
ok 1000,00 zł przy tej ilości biletów. Nie ma pełnej obsady, nie ma tyle 
sprzedanych biletów, więc wartość dochodowa będzie mniejsza,                                                    
ale na tę chwilę będzie ok 900,00 zł czystego dochodu.  

▪ Radny Wincenty Pawelczyk informował, że otrzymał życzenia od Prezesa 
Krajowego Stowarzyszenia Sołtysów, Radny chciał przekazać życzenia 
Sołtysom, ale również Paniom i Panom Radnym.  

▪ Radna Powiatowa Pani Agnieszka Król na wstępie chciała wrócić do sprawy 
przebudowy drogi gminnej na ul. Szkolnej. Radna przeglądała specyfikację                 
i umowę, w której nie ma nic nt. podziemnej kanalizy, jest pominięta,                             
a w przedmiarach robót jest napisane bardzo ogólnie. Radna dodała,                                   
że mieszkając przy tej drodze wie, że to jest jej największy (…).  
Drugą sprawą jaką poruszyła Radna to sprawa rozbudowy Urzędu, wyraziła 
zdanie, że jak najbardziej pomysł popiera, gdyż budynek w którym pracują 
obecnie urzędnicy jest stary, przerobiony z budynku gdzie stropy                                 
są drewniane, w czasach obecnych w takich obiektach potrzebne                                 
są odpowiednie pomieszczenia do przechowywania akt, montaż sieci 
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informatycznej, instalacji elektrycznej w tym budynku już się po prostu                       
nie da zrobić. (…) 
Na zakończenie Radna w imieniu Pana Starosty, w imieniu Pani Starosty                  
oraz pozostałych Członków Zarządu życzyła wszystkiego co najlepsze                                      
w nadchodzącym roku, spełnienia zawodowego oraz prywatnego. 
 Wójt Gminy Pan Podemski Aleksander w odniesieniu do ul. Szkolnej                   
i kwestii odwodnienia, informował, że są odniesienia w dokumentacji, są 
również przewidziane prace, nie przewiduje projekt natomiast budowy nowej 
kanalizacji, będzie ona sprawdzona, jaki jest jej stan, drożność, aby ocenić                  
co trzeba wykonać.  

▪ Radna Adela Nowicka zgodziła się z Panią Król informując, że pracując                      
w szkole doskonale widzi co dzieje się z wodą opadową na tej ulicy, często 
nawet zapach jest okropny.   

▪ Pan Wiesław Schreiber informował, że zadanie zostało zgłoszone jako 
przebudowa nie budowa, w przypadku budowy musiałyby być pozwolenia. 
Jednak wiadomym jest, że przed wykonaniem nawierzchni trzeba 
doprowadzić tą kanalizację do należytego stanu używalności.  

▪ Przewodniczący pytał co w kwestii uregulowania stanu prawnego własności 
działek w Klęce, czy coś się w temacie ruszyło.  

Wójt informował, że pracownik który sprawą się zajmuje jest w trakcie 
załatwiania w dalszym ciągu działania są czynione, temat nie jest 
zamknięty.  

▪ Na zakończenie Przewodniczący złożył noworoczne życzenia.  
 
Ad 24) Zamknięcie sesji. 

O godzinie 1400 Przewodniczący zamknął XV Sesję Rady Gminy. 
 
 
Protokołowała                Zatwierdził 
Podinspektor ds. rady gminy      Przewodniczący Rady 
Julita Ciarcińska-Wachowiak         /-/ Waldemar Tomaszewski 
 
Zał. 1  
Wyniki głosowania poszczególnych uchwał.  


